



## ناقلات تحقق صافى ربح قدره 1.64 مليار ريال قطرى للسنة المالية 2024 بزيادة نسبتها 5.1%

الدوحة، قطر، 28 يناير 2025: أعلنت شركة قطر لنقل الغاز المحدودة ش.م.ع.ق. (ناقلات) وشركاتها التابعة (المجموعة) عن نتائجها المالية للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024، إذ تواصل المجموعة أداءها المالي القوي حيث حققت صافي ربح موحد بلغ 1.64 مليار ريال قطري بزيادة نسبتها 5.1% مقارنة مع 1.56 مليار ريال قطري عن الفترة نفسها من عام 2023. ويسر مجلس الإدارة:

- أن يوصي بتوزيع أرباح نقدية بقيمة 7 دراهم قطرية لكل سهم عن النصف الثاني من عام 2024.
- وذلك إضافة إلى الأرباح النقدية المرحلية نصف سنوية التي تم توزيعها مسبقا بقيمة 7 دراهم قطرية لكل سهم عن الفترة المنتهية في 30 يونيو 2024.
  - وبذلك يكون إجمالي توزيعات الأرباح عن عام 2024 قيمة 14 دراهماً قطرياً لكل سهم.
  - دعوة جميع المساهمين لحضور اجتماع الجمعية العمومية السنوي المزمع انعقاده يوم الثلاثاء الموافق 25 فبراير 2025.

ويؤكد هذا النمو المستقر على الكفاءة التشغيلية لشركة ناقلات، وقدرتها على الاستفادة من الفرص المستقبلية المجزية لمساهميها لنمو أعمال التشغيل ومنها عقود بناء السفن الجديدة في عام 2024 والمرونة في مواجهة تحديات السوق العالمي لنقل الطاقة النظيفة. لقد شهد عام 2024 تحولًا كبيرًا في مسيرة شركة ناقلات، إذ رسمت الرؤية الإستراتيجية والقدرة التشغيلية المرنة ملامح هذا التحول. وبفضل الممارسات المبتكرة والتركيز على التميز في جميع معايير الأداء، تمكنت الشركة من مواجهة تحديات بيئة الشحن العالمية المتقلبة، محققين بذلك نموًا مستدامًا للاضطلاع بدور مؤثر في المشهد العالمي في مجال نقل الطاقة والخدمات البحرية.

كما استمرت ناقلات في العمل على تلبية الطلب المتزايد على نقل الطاقة النظيفة انطلاقًا من التزامها الراسخ بتحقيق التميز التشغيلي والتوسع الاستراتيجي؛ إذ شهد هذا العام تقدمًا ملحوظًا في ارساء عقود بناء السفن لدى الشركة بالتعاون مع شركة هيونداي سامهو للصناعات الثقيلة، حيث يجري حاليًا بناء ست ناقلات غاز متطورة. ويتضمن هذا البرنامج بناء ناقلتين للغاز الطبيعي المسال، تبلغ سعة كل منهما 174,000 متر مكعب، وأربع ناقلات حديثة لنقل غاز البترول المسال/غاز الأمونيا، سعة كل منها 88,000 متر مكعب. كما عززت العقود طويلة الأجل الجديدة المبرمة مع شركة قطر للطاقة إستراتيجية توسعة الأسطول؛ حيث وقعت ناقلات اتفاقيات لبناء وتأجير وتشغيل تسع ناقلات للغاز الطبيعي المسال من الحجم التقليدي سعة الطبيعي المسال من الحجم التقليدي سعة كل منها 271,000 متر مكعب، و25 ناقلة للغاز الطبيعي المسال من ريادتنا في نقل الطاقة كل منها 174,000 متر مكعب. وعند اكتمال هذه المشاريع، سيصل أسطول ناقلات إلى 114 سفينة، معززًا بذلك من ريادتنا في نقل الطاقة النظيفة وقدرتنا على تلبية الاحتياجات العالمية المتزايدة من الطاقة.

وقد صرح المهندس عبدالله فضاله السليطي، الرئيس التنفيذي لشركة ناقلات، "تساهم إستراتيجية ناقلات ونهجها القائم لتوسعة أسطولها على تحقيق اعلى ممارسات السلامة والصحه المهنية واستدامة البيئة والابتكار في جميع جوانب التشغيل الأمن والموثوق للتمكن من تلبية الطلب العالمي المتزايد على نقل الطاقة النظيفة. وستظل الشركة في إطار رؤيتها المستقبلية حريصة على تقديم قيمة مستدامة لمساهميها وشركائها بما يضمن نموها ونجاحها على المدى الطويل. ونعرب عن فخرنا بالإنجازات المالية والتشغيلية التي حققناها في عام 2024، وهي ثمرة جهود فريق عمل متفانٍ وممتثل بقيم الشركة الاساسية لنقل طاقة نظيفة للعالم بأمان وكفاءة. وتشهد هذه الإنجازات على قوة الإستراتيجية التجارية لناقلات؛ إذ أولت اهتمامًا كبيرًا بالعملاء بما يتماشي مع رؤية قطر الوطنية 2030."









تماشيًا مع التزام شركة ناقلات بتطبيق أفضل الممارسات في علاقات المستثمرين، فسوف تعقد الشركة اجتماع علاقات المستثمرين عبر الهاتف لمناقشة النتائج المالية عن الفترة المنتهية في 31 ديسمبر 2024، وذلك يوم الأربعاء الموافق 29 يناير 2025 في تمام الساعة 1:30 ظهرًا بتوقيت الدوحة. وسوف يكون العرض التقديمي الخاص بهذا الاجتماع متاحًا على الموقع الإلكتروني للشركة قبل انعقاده. لمزيد من المعلومات عن تفاصيل الاتصال للمشاركة في الاجتماع عبر الهاتف، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني: www.nakilat.com

-انتهى-









## Nakilat Records Profit of QAR 1.64 Billion, increase by 5.1% for FY2024

**Doha, Qatar, January 28, 2025:** Qatar Gas Transport Company Q.P.S.C., (Nakilat) announced its financial results for the year ended 31 December 2024. The group continues to demonstrate robust financial performance, with a net profit of QAR 1.64 billion, an increase of 5.1% compared to QAR 1.56 billion for the same period in 2023. The Board of Directors is pleased:

- To recommend the distribution of cash dividends of 7 Qatari Dirhams per share for the second half of year 2024.
- This is in addition to the half yearly interim cash dividend of 7 Qatari Dirhams per share, which was already distributed for the first half ended June 30, 2024.
- The total dividend distribution amount is 14 Qatari Dirhams per share for the year 2024.
- To invite all shareholders to attend the Annual General Assembly Meeting to be held on Tuesday, February 25<sup>th</sup>, 2025.

This stable growth underscores Nakilat's operational efficiency, its ability to seize emerging opportunities, which has been evident in our 2024 newbuild announcements. and its resilience in navigating the challenges of the global energy transportation market. 2024 has been a transformative year for Nakilat, defined by our strategic vision and operational resilience. Through innovative practices and a focus on excellence, we have successfully managed the challenges of the global shipping environment, driving sustained growth. Looking ahead, we are committed to leveraging our strengths and partnerships to build on this year's successes and contribute meaningfully to the global energy transportation landscape.

Nakilat's commitment to meeting the growing demand for clean energy transport continues to take shape. This year, the Company advanced its shipbuilding program with Hyundai Samho Heavy Industries, which includes six advanced gas carriers under construction. This program comprises two LNG carriers, each with a cargo capacity of 174,000 cubic meters, and four modern LPG/Ammonia carriers, each with a capacity of 88,000 cubic meters. The fleet expansion strategy is also strengthened by new long-term contracts with QatarEnergy for operating and chartering the nine QC-Max LNG carriers, each with a capacity of 271,000 cubic meters, and 25 conventional LNG carriers, each with a capacity of 174,000 cubic meters. Upon completion of these projects, Nakilat's





fleet will expand to a total of 114 ships, reinforcing our leadership in clean energy transportation and our capacity to meet growing global energy needs.

Eng. Abdullah Al-Sulaiti, Chief Executive Officer of Nakilat, remarked: "Nakilat's strategic fleet expansion, supported by its focus on achieving the highest standards of occupational health and safety, sustainability and innovation across all aspects of safe and reliable operations to meet the increasing global demand for clean energy transportation. As the company looks to the future, it remains committed to delivering value to its shareholders and partners ensuring long-term growth and success. Our financial and operational achievements in 2024 reflect the commitment and dedication of our team in delivering clean energy to the world safely and efficiently. These accomplishments are a testament to Nakilat's robust business strategy, its focus on customercentricity, and its alignment with Qatar National Vision 2030."

In line with Nakilat's commitment to providing best practices in investor relations, the company will hold an investor relations conference to discuss the financial results for the period ending December 31, 2024, on Wednesday, January 29<sup>th</sup>, 2025, at 1:30 PM (Doha Time). The conference presentation will be published on the company's website prior to the conference call. For further information on Nakilat's conference call dial-in details, please visit the company's website: <a href="https://www.nakilat.com">www.nakilat.com</a>

-Ends-